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Č. j.: karek/0036/24 

 

 

Akademický senát Univerzity Pardubice 

 

Z Á P I S 

z 12. zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice, 

konaného dne 23. dubna 2024 v hybridní formě v zasedací místnosti rektorátu 

 

Přítomni: dle prezenční listiny celkem 35 senátorů z celkového počtu 43 (viz příloha).  

(25 senátorů přítomno prezenčně, 10 senátorů online) 

 

Program zasedání: 

 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

3. Schválení programu zasedání.  

4. Informace o činnosti předsednictva Akademické senátu Univerzity Pardubice. 

5. Návrh rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2024.  

6. Návrh I. změn Pravidel pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem na 

Univerzitě Pardubice. 

7. Návrh Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty zdravotnických studií Univerzity 

Pardubice. 

8. Různé. 

 

Na začátku hybridního zasedání bylo přítomno 35 senátorů. 

Předseda Akademického senátu Univerzity Pardubice (dále jen „AS UPCE“ nebo „senát“) 

Ing. Petr Bělina, Ph.D., zahájil 12. zasedání AS UPCE, přivítal přítomné senátorky a senátory, 

rektora, vedení Univerzity Pardubice (dále jen „UPCE“ nebo „univerzita“) a hosty. Předseda 

dr. Bělina informoval, že dnešní zasedání je hybridní. Na začátku proběhla jmenovitě kontrola 

senátorů přihlášených online. Bylo sděleno, že kvorum pro usnášeníschopnost AS UPCE a 

schválení usnesení je 22 senátorů/hlasů. 

1. Jmenování skrutátorů zasedání. 

Navržení skrutátoři pro toto zasedání Ing. Karel Juryca, Ph.D., a Mgr. Pavel Brebera, Ph.D., 

byli schváleni následným hlasováním.  

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 33 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 
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2. Schválení pravidel pro hybridní zasedání Akademického senátu Univerzity Pardubice. 

Předseda AS UPCE dr. Bělina uvedl, že Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla 

poskytnuta senátorům před zasedáním. K tomuto materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky 

a neproběhla žádná diskuse. Dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 34 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Pravidla pro hybridní zasedání AS UPCE byla schválena. 

3. Schválení programu zasedání. 

Dr. Bělina informoval, že program zasedání obdrželi senátoři v předstihu jako součást 

pozvánky na zasedání. Pozvánka na 12. zasedání AS UPCE byla zveřejněna na intranetu 

i vnějších webových stránkách. Senátoři byli seznámeni s programem zasedání a požádáni 

o případné doplnění programu. Nikdo nevznesl žádné návrhy ani připomínky, tedy dr. Bělina 

vyzval senátory k hlasování. 

 

Hlasování se účastnilo 35 senátorů. 

Výsledek hlasování: 33 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Program zasedání byl schválen. 

 

4. Informace o činnosti předsednictva Akademické senátu Univerzity Pardubice.  

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 4 programu a informoval přítomné o činnosti předsednictva 

za předchozí období. Zmínil zejména přípravu programu zasedání AS UPCE ve dnech 9. a 23. 

dubna 2024. Dále informoval o své účasti na zasedání Fóra předsedů akademických senátů, 

které se uskutečnilo ve dnech 11. a 12. dubna 2024, a uvedl, že bližší informace doplní v závěru 

zasedání, v bodu Různé. 

 

5. Návrh rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2024. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 5 a předal slovo předkladateli návrhu rektorovi prof. Čapkovi. Sdělil, 

že garantem tohoto materiálu je kvestor Ing. Gabriel. Rektor prof. Čapek přednesl úvodní 

prezentaci, kde představil základní teze návrhu rozpočtu.  

Dr. Bělina informoval, že Ekonomická komise AS UPCE projednala návrh rozpočtu 

na několika setkáních a vyžádala si doplňující informace, z nichž vyšlo následující stanovisko: 

„Ekonomická komise AS UPCE projednala Návrh rozpočtu Univerzity Pardubice na rok 2024 

a předložený návrh doporučuje ke schválení Akademickým senátem Univerzity Pardubice 

(stanovisko bylo schváleno většinou členů).“  

Dr. Bělina následně doplnil komentáře Ekonomické komise AS UPCE k předloženému 

materiálu návrhu rozpočtu: 

• „Ekonomická komise AS UPCE doporučuje přesun prostředků z fondů „Společné“ 

(FPP, FO) do Sociálního fondu v takové výši tak, aby byly kryty potřeby zaměstnanců 

ve vážné sociální situaci. Ekonomická komise si je vědoma skutečnosti, že je nejprve 
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potřeba nastavit pravidla pro čerpání tohoto fondu (komentář byl schválen většinou 

členů).“ 

• „Ekonomická komise má výhrady k navyšováním fondu provozních prostředků 

označených jako „Společné“ ve chvíli, kdy fakulty z důvodu podfinancování veřejných 

vysokých škol významně čerpají vlastní fondy provozních prostředků, a navíc tedy musí 

nést náklady spojené s ukládáním prostředků do fondu „Společné“. O prostředky 

uložené do FPP „Společné“, pokud se nejedná o účelové prostředky, by měl být snížen 

příspěvek fakult na celouniverzitní náklady (komentář byl schválen všemi hlasy).“ 

 

Na základě sdělených informací proběhla podrobná debata, ve které vystoupili s dotazy 

dr. Michálek, doc. Culek, doc. Jaroslav Kleprlík, prof. Imramovský, doc. Veselý a Štěpán 

Vrubel. Dotazy se týkaly zejména navyšování rozpočtu útvarů rektorátu, navyšování 

celouniverzitních nákladů, naplňování Fondu sociálního, přechodu výpočetní techniky na vyšší 

verzi operačního systému, doktorandských studií, zahraničních výjezdů v rámci programu 

Erasmus a s tím spojené prodloužení délky studia a uznání kreditů za studium. Všechny dotazy 

byly postupně zodpovězeny, odpovědi podali rektor, kvestor a doc. Černohorská. 

V rámci bodu 5. vystoupil také děkan Fakulty filozofické, doc. Kubeš, který podpořil návrh 

rozpočtu a sdělil, že předložený návrh byl projednán a odsouhlasen děkany všech fakult UPCE. 

Žádné další dotazy již v diskusi nebyly položeny a dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

V 15:07 senát opustil Ing. Petr Leinweber. Prezenčně přítomno 25 senátorů, 9 online. Celkem 

34 senátorů. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje rozpočet Univerzity Pardubice 

na rok 2024 v předloženém znění. Akademický senát Univerzity Pardubice schvaluje převedení 

kladného hospodářského výsledku za rok 2023 ve výši 42 893 tis. Kč, a to do Fondu reprodukce 

investičního majetku (FRIM) ve výši 37 125 tis. Kč a do Fondu provozních prostředků (FPP) 

ve výši 5 768 tis. Kč. 

 

Hlasování se účastnilo 34 senátorů. 

Výsledek hlasování: 32 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

6. Návrh I. Změn Pravidel pro habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem na 

Univerzitě Pardubice. 

 

Dr. Bělina uvedl bod. č. 6. Předkladatelem návrhu je rektor prof. Čapek, garantem je doc. Petr 

Doležel. Slova se ujal garant návrhu doc. Doležel a představil změny a úpravy, které byly 

do návrhu zapracovány. Dokument byl zaslán k vyjádření Legislativní komisi AS UPCE, jejíž 

stanovisko přednesl dr. Šmíd. Dr. Šmíd uvedl, že připomínky byly vypořádány a Legislativní 

komise AS UPCE doporučuje návrh ke schválení. 
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V 15:35 senát opustili dr. Michal Kleprlík a senátor Marek Manojlín. Prezenčně přítomno 

25 senátorů, 7 online. Celkem 32 senátorů. 

 

Dr. Bělina otevřel diskusi. Protože však nebyl vznesen žádný dotaz, vyzval dr. Bělina senátorky 

a senátory k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schválil návrh I. změn Pravidel pro 

habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem na Univerzitě Pardubice v předloženém 

znění. 

 

Hlasování se účastnilo 32 senátorů. 

Výsledek hlasování: 31 PRO, 0 PROTI, 1 SE ZDRŽEL. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

7. Návrh Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty zdravotnických studií Univerzity 

Pardubice. 

 

Dr. Bělina uvedl bod č. 7. Návrh předložil předseda AS FZS Mgr. Podeszwa, garantem je děkan 

FZS doc. Sládek. Úvodního slova se ujal předkladatel návrhu Mgr. Podeszwa. Dr. Bělina 

následně předal slovo předsedovi Legislativní komise AS UPCE dr. Šmídovi. Ten uvedl, 

že materiál byl projednán v Legislativní komisi AS UPCE a je doporučen ke schválení. 

Dr. Bělina vyzval k diskusi. Nebyl vznesen žádný dotaz, tedy dr. Bělina vyzval k hlasování. 

 

Návrh na usnesení: 

Akademický senát Univerzity Pardubice projednal a schvaluje Jednací řád Vědecké rady 

Fakulty zdravotnických studií Univerzity Pardubice v předloženém znění. 

 

Hlasování se účastnilo 32 senátorů. 

Výsledek hlasování: 30 PRO, 0 PROTI, 2 SE ZDRŽELI. 

Dr. Bělina konstatoval, že návrh usnesení byl přijat. 

 

Mgr. Podeszwa poděkoval přítomným za schválení návrhu. 

 

8. Různé. 

 

V bodě Různé nejprve vystoupil dr. Bělina a informoval o své účasti na Fóru předsedů 

akademických senátů, informace ze zasedání shrnul do několika bodů. Zmínil, že jednání 

se zúčastnila také prof. Radka Wildová, vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy 

a výzkumu MŠMT. Seznámila s připravovanou novelou vysokoškolského zákona, která se týká 

především kvality a nového přístupu k akreditacím SP. Informovala, že MŠMT mimo jiné 

aktuálně jedná o znovuzavedení sociálních stipendií pro studenty, o mateřských dovolených 

pro doktorandky nebo zvýhodněných půjčkách pro doktorandy. Hovořila také o programu na 

financování excelentní vědy v budoucnu, zmínila plán 400 mil. Kč ročně od roku 2026. 

K financování roku 2025 zmínila navýšení prostředků do A+K o 5 miliard Kč a navýšení 



Akademický senát Univerzity Pardubice, Studentská 95, Pardubice 532 10                                         5 

 

DKRVO, které by mělo být již schválené. Pokud se podaří získat výrazné navýšení prostředků 

pro A+K, pak dojde ke změnám v nastavení ukazatelů s tím ohledem, aby žádné VŠ neklesl 

rozpočet. Dále zmínila uvažované změny ve financování některých oborů – tzv. “společenská 

poptávka” (nyní učitelé a lékaři). Uvažuje se o dalších oborech – nelékařské zdravotnické 

obory, energetika (jádro, čipy), společenskovědní obory (sociální práce, psychologie), 

veterináři. Důležitou podmínkou pro získání finančních prostředků však bude nejenom 

navýšení počtu studujících, ale také “dostudovatelnost” (hranice může být nastavena na 70 %). 

Dále probíhala diskuse s dr. Janem Berkim, poslancem, doc. Horákem, místopředsedou ČKR 

a prof. Kašparovským, předsedou RVŠ. Námětem těchto diskusí byly legislativní změny 

a financování vysokých škol.  

Dále dr. Bělina informoval, že po projednání v rámci komisí AS UPCE byly dohodnuty změny 

pravidel pro hlasování komisí AS UPCE. Nově budou komise senátu hlasovat o stanovisku tak, 

že stanovisko komise je přijato, pokud pro něj hlasuje nadpoloviční většina těch, kteří 

se projednávání a hlasování zúčastnili, nikoliv nadpoloviční většina všech členů komise. 

Následně předseda komise vypracuje stanovisko komise v písemné podobě a předá jej 

neprodleně předsedovi AS UPCE (nebo jeho zástupci), který jej zveřejní v týmu Akademický 

senát (MS TEAMS) nejpozději 24 hodin před zasedáním AS UPCE. Úprava jednání komisí 

je zatím beze změny Jednacího řádu AS UPCE. Pokud se změny osvědčí a bude žádoucí 

je zavést do jednacího řádu, bude tak učiněno.  

Na závěr položil dr. Bělina dotaz rektorovi prof. Čapkovi, zda je již v přípravě nový Volební 

řád AS UPCE, o jehož úpravu AS UPCE žádá. Prof. Čapek sdělil, že se aktuálně vyčkává 

na novelu zákona o VŠ, kterou bude nutné ve Volebním řádu AS UPCE reflektovat. 

 

V 15:47 senát opustil doc. Fischer. Prezenčně přítomno 24 senátorů, 7 online. Celkem  

31 senátorů. 

 

Dr. Bělina vyzval přítomné k debatě. 

V diskusi nejprve vystoupil rektor prof. Čapek s návrhem svolat jednání se Studentskou radou 

UPCE ve věci projednání prohlášení Studentské komory Rady vysokých škol ohledně kvality 

výuky na VŠ, které obdržel e-mailem.  

Následně proběhla podrobná debata. V té postupně vystoupili Mgr. Lavrenčíková, Štěpán 

Vrubel, doc. Jaroslav Kleprlík, doc. Jiránek a doc. Veselý. Jejich dotazy, připomínky a návrhy 

se týkaly kontroly kvality výuky. Rektor prof. Čapek na vše odpověděl a znovu zdůraznil 

potřebnost sejít se osobně se Studentskou radou UPCE a vše prodiskutovat. 

Dále položil dotaz doc. Jaroslav Kleprlík. Jeho dotaz se týkal aktualizace školících online 

nástrojů a jejich lepšího profesního zaměření. Rektor i kvestor požádali o zaslání tohoto dotazu 

písemně, následně bude provedeno ověření, případná náprava.  

O slovo se další senátorky či senátoři již nepřihlásili a dr. Bělina tak ukončil diskusi. Oznámil 

termín konání dalšího řádného zasedání AS UPCE, které je plánováno na 28. května 2024, 

a informoval, že zasedání proběhne taktéž v hybridní formě. Poděkoval všem přítomným 

za účast a zasedání AS UPCE bylo tímto ukončeno. 

Zapsala: Bc. Štěpánka Stryková 

                                                                   Ing. Petr Bělina, Ph.D. 

                                                                        předseda AS UPCE 


